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ODRŽANA KONFERENCIJA “ODRŽIVO FINANCIRANJE I ENERGETSKA UČINKOVITOST“

Klimatski izazovi zahtijevaju održivu 
gradnju i pametna ulaganja

Na konferenciji “Održivo financiranje i energetska učinkovitost“ 
istaknuta je važna uloga financijskog sektora, regulative i struke 
u ubrzanju zelene tranzicije i dekarbonizaciji zgradarstva preko 
održivog financiranja i tehničkih standarda gradnje

Svijet se suočava s rastućim klimatskim 
izazovima i potrebom za ubrzanom de-
karbonizacijom, a zgradarstvo se sve 
jasnije profilira kao jedan od najvažnijih 
sektora u postizanju klimatske neutral-
nosti. Međutim, energetska učinkovitost 
i održiva gradnja nisu mogući bez sta-
bilnog, dostupnog i ciljano usmjerenog 
financiranja. Taj je izazov bio u fokusu 
konferencije “Održivo financiranje i ener-
getska učinkovitost“, koja je 15. travnja 
2025. u zagrebačkome hotelu Esplanade 
okupila predstavnike financijskog sekto-
ra i državnih institucija te stručnjake iz 
područja zgradarstva i industrije građev-
nih materijala i opreme. Konferenciju je 
pratilo više od 250 sudionika.
U organizaciji Hrvatskog savjeta za zelenu 
gradnju (GBC Croatia) i Regionalne energet-
sko-klimatske agencije Sjeverozapadne Hr-
vatske (REGEA), konferencija je ponudila 
platformu za razmjenu znanja, iskustava 

energetskoj obnovi zgrada, primjeni EU 
taksonomije, novim kreditnim modelima 
i tehničkim standardima gradnje.
Konferenciju su otvorili Dean Smolar, 
izvršni direktor GBC-a Croatia, i Velimir 
Šegon, zamjenik ravnatelja REGEA-e, 

istaknuvši da je održivo financiranje 
ključni preduvjet za ubrzanje ublažava-
nja klimatskih promjena i transformaci-
ju građevinskog sektora prema ugljičnoj 
neutralnosti. 
U nastavku programa Slađana Ćosić iz 
Europske investicijske banke (EIB) pred-
stavila je ulogu EIB-a u financiranju odr-
živih projekata, a Irena Križ Šelendić iz 
Ministarstva prostornoga uređenja, gra-
diteljstva i državne imovine (MPGI) govo-
rila je o planovima financiranja energet-
ske obnove u Hrvatskoj. Hrvoje Galičić iz 
HBOR-a predstavio je financijske instru-
mente i modele kreditiranja namijenjene 
zelenoj tranziciji.
Posebnu pozornost privukao je panel 
o EU taksonomiji i novim modelima fi-
nanciranja u kojemu su sudjelovale 

i konkretnih rješenja u području finan-
ciranja zelene tranzicije, s težištem na 
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Sudionici konferencije

predstavnice Ministarstva financija, Za-
grebačke banke, Privredne banke Zagreb 
i OTP banke, raspravljajući o izazovima i 
prilikama usklađivanja s europskim re-
gulatornim okvirom i novim financijskim 
instrumentima te o ulozi tržišta kapitala i 
investicijskih fondova.
Dio konferencije bio je posvećen dekar-
bonizaciji sektora zgradarstva i na nje-
mu su sudjelovali predstavnici Ministar-
stva prostornoga uređenja, graditeljstva 
i državne imovine, Hrvatskog savjeta za 
zelenu gradnju i tvrtki Holcim i Sika. Tom 
prigodom istaknuti su ključni izazovi i 
prilike u smanjenju operativnoga i ugra-
đenoga ugljičnog otiska zgrada te uloga 
industrije i nadležnih tijela u ubrzanju 
tranzicije prema održivijemu građe-
vinskom sektoru. Također, istaknuta je 
važnost korištenja održivih materijala i 
analize cjeloživotnog ciklusa u području 
zgradarstva.
U nastavku govorilo se o tome kako 
energetsku obnovu omogućiti i pojed-
nostaviti za sve građane, s težištem na 
lokalnoj razini i ulozi javnih tijela, gra-
đevinskog sektora i banaka u postizanju 
energetske učinkovitosti. U tome dijelu 
sudjelovali su predstavnici Fonda za za-
štitu okoliša i energetsku učinkovitost, 
Ministarstva prostornoga uređenja, gra-
diteljstva i državne imovine, Erste banke 
i portala ZGRADOnačelnik.hr. Panelisti su 

raspravljali i o aktualnim temama poput 
energetskih zajednica i energetskog si-
romaštva.
Završni panel otvorio je temu vezanu 
uz nove zahtjeve i standarde u gradnji i 
obnovi zgrada i potrebnu interdiscipli-
narnost u pristupu. U raspravi sudjelovali 
su predstavnici Ministarstva regional-
noga razvoja i fondova Europske unije, 
Arhitektonskoga fakulteta, Energetskog 
instituta Hrvoje Požar i REGEA-e. Bila je 
obuhvaćena i tema klimatskog potvrđi-
vanja projekata uz primjere dobre prakse.

Konferencija je održana u sklopu EU-ova 
projekta SMAFIN Expanded koji okuplja 
sudionike javnog, privatnog i financijskog 
sektora te potiče međusektorski dijalog u 
korist investicija u energetsku učinkovi-
tost u sektoru zgradarstva.
Glavni zaključak skupa bio je da se održi-
vost gradi sustavno, financira odgovorno 
i vodi stručnim znanjem.
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